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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 28.04.2020r. 

 

Posiedzenie odbyło się w formie online za pośrednictwem aplikacji ZOOM /czterech radnych 

obecnych w sali CAS/ 

Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 13:55. 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka     - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcborka    - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku     - Tomasz Fifielski 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów p. Władysław Rembelski. 

Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych, po czym przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad obejmujący: 

Porządek obrad:  

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/90/19 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 30 października 2019r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Więcbork. 

2.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zgody na zwiększenie kapitału zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z o. o. z siedzibą w Więcborku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od 

nieruchomości. 

6. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

W dalszej części przystąpiono do realizacji tematyki posiedzenia.  
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Z przyczyn technicznych, jako pierwsze zrealizowano punkty dotyczące projektów 

uchwał finansowych. Referującą te zagadnienia była Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk 

a) w sprawie zgody na zwiększenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Spółki z o. o. z siedzibą w Więcborku. 

 

Projekt tej uchwały jest wypadkowa tego, co już zostało przyjęte w budżecie Gminy Więcbork 

na rok 2020. W dziale 010 § 601 została zaplanowana kwota 150.000,00 zł na zwiększenie 

udziału dla ZGK. Zgodnie z planem środki te mają zostać przeznaczone na budowę wodociągu 

we wsi Witunia. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości. 

 

Na mocy rozporządzenia ministra Zdrowia z dnia 13 marca 2020r. w sprawie ogłoszenia na 

obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu zagrożenia epidemicznego od dnia 14 marca 2020r. 

ogłoszono na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stan zagrożenia epidemicznego w związku z 

zakażeniami wirusem SARS-coV-2. Następnie rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 209 

marca 2020r. w sprawie ogłoszenia na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii, na 

terenie kraju wprowadzono stan epidemii. Wprowadzenie stanu zagrożenia epidemicznego oraz 

stanu epidemii spowodowało liczne ograniczenia w prowadzeniu działalności gospodarczej dla 

wielu przedsiębiorców, którzy odnotowali znaczny spadek dochodów oraz płynności 

finansowej. Co więcej, wprowadzone przez Rade Ministrów określone ograniczenia, nakazy i 

zakazy w związku z wystąpieniem stanu epidemii, bezpośrednio ograniczają  wykonywanie 

działalności gospodarczej wielu przedsiębiorcom w związku  

z zakażeniami wirusem SARS-CoV-2. Ponadto, w związku z obecną sytuacją w Polsce  i na 

świecie, skutki wprowadzenia stanu zagrożenia epidemicznego oraz stanu epidemii 

odczuwalne są także szeroko w pozostałych gałęziach gospodarki. W związku z powyższym, 

w celu złagodzenia społeczno-gospodarczych skutków związanych z zakażeniami wirusem 

SARS-CoV-2 na terenie gminy Więcbork podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Mateusz Łański w skazał, że nie zauważył w projekcie określonego progu płynności. 

Czy należy przyjąć, że tego progu nie ma i wystarczy po prostu zgłoszenie-złożenie stosownego 

wniosku. 

 

Skarbnik Gminy podała, że wystarczy złożenie wniosku i zgłoszenie, że takie pogorszenie 

płynności nastąpiło bez dokumentowania pogorszenia sytuacji finansowej. W załączniku do 

projektu określono wzór formy takiego zgłoszenia. Dokument złożony w Urzędzie Gminy 

będzie skutkował ty, że płatności rat zostaną odroczone. 
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Przewodniczący Komisji ogłosił pięciominutową przerwę techniczną w trakcie której 

nastąpiło wylogowanie się radnych z systemu/aplikacji i ponowne zalogowanie – połączenie 

online z salą obrad. 

 

Po przerwie kontynuowano posiedzenie. 

Radny Andrzej Wenda zauważył, że wiele firm i osób prowadzących działalność gospodarczą 

na terenie gminy Więcbork, zaprzestało jej prowadzenia w związku z pandemią SARS-CoV-2. 

Propozycja w postaci przedstawionego projektu uchwały częściowo na pewno rozwiązuje ich 

problemy, ale co jeśli okres stagnacji się wydłuży. Może warto zastanowić się też nad inna 

doraźną pomocą ze strony Gminy dla tych jednostek. Jeżeli bowiem te podmioty stracą 

możliwość funkcjonowania w ogóle, to za rok nie wpłyną od nich żadne podatki. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego uznając uwagę radnego za poniekąd 

słuszną wyjaśnił, że decyzja o wywołaniu projektu uchwały, który został przedłożony radnym, 

ma na celu przede wszystkim nie blokowanie i umożliwienie odzyskania płynności finansowej 

dla podmiotów gospodarczych i osób fizycznych prowadzących działalność gospodarczą na 

terenie gminy Więcbork. W obecnej sytuacji trudno przewidzieć, co będzie za miesiąc, dwa, 

czy trzy dlatego ustawodawca przewidział taką możliwość przesunięcia terminów. Natomiast 

jednoznacznie w tym momencie nie można  wykluczyć, że jeżeli  

w indywidualnych przypadkach pojawią się sytuacje, gdzie wniosek o umorzenie podatku 

będzie miał podstawy prawne i finansowe, to nie wyklucza, że będzie on rozpatrzony 

pozytywnie. Dzisiejsza propozycja jest daniem przedsiębiorcom możliwości „złapania oddech” 

i nie obarczania ich postępowaniem egzekucyjny, czy naliczaniem odsetek z tytułu nie 

zapłaconych rat podatku. Należy też pamiętać o tym, że gdyby zdecydowano  

o wprowadzeniu z automatu uchwały, która zwalniałaby z przedsiębiorców z podatku, to 

problem stanowiłoby doprecyzowanie w akcie, które podmioty gospodarcze, osoby fizyczne 

powinny o to ubiegać, a które niekoniecznie. Działalność jest bardzo zróżnicowana  

i niejednokrotnie osób prowadząca działalność gospodarczą, prowadzi ją w różnych branżach, 

więc w niektórych mogą występować negatywne skutki związane z pandemią SARS-CoV-2 w 

innych nie. 

Radna Natasza Ksobiak zapytała, czy na tą chwilę wiadomo jest ilu z przedsiębiorców jest w 

takiej trudnej sytuacji i wnosiło o pomoc w tej trudnej sytuacji. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że spływają do Gminy wnioski i są to bardzo różne 

wnioski. Dotyczą one przesunięcia terminu płatności rat podatków, odroczenia spłaty jakiejś  

z rat, a także wnioski o umorzenia. Zdarzają się też sytuacje, kiedy podatnik ubiega się  

o umorzenie rat podatków za rok 2018, powołując się na obecną sytuację. 

Radny Wojciech Janicki uznał, że w grupie pomocowej powinna na pewno znaleźć się branża 

gastronomiczna i turystyczna. Pytał też, czy w Urzędzie jest osoba, która zajmuje się 

opracowaniem zakresu ww. pomocy tj. zestawieniami ilości podmiotów, które podlegałyby tej 

pomocy i ewentualnych form tych pomocy. 

Burmistrz Więcborka zauważył, że jeżeli chodzi o pomoc przedsiębiorcom, to pierwszą formą 

jaką podejmuje Gmina jest ta przedstawiona radnym w projekcie omawianej uchwały. Uważał, 

że jest ona bardzo potrzebna. Oczywiście wsłuchuje się też w głosy przedsiębiorców i prowadzi 

w tym zakresie rozmowy ze Skarbnik Gminy Więcbork, aby zweryfikować podmioty, które 

rzeczywiście niejako z automatu miałyby zostać wzięte pod uwagę. Zadanie jest dosyć trudne, 
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bo ostatnią rzeczą jaką chciano by wywołać, taką weryfikacją jest wywołanie zarzutu, że ktoś 

został ujęty, a ktoś pominięty.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/90/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 

października 2019r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Więcbork przedstawił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski 

Projekt uchwały wywołany został w związku z pismem nr PR PA 10.2020 z 07.01.2020r. 

Prokuratury Rejonowej w Tucholi w sprawie zastrzeżeń do zapisów Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Więcbork podjętego przez Radę Miejską w Więcborku 

w dniu 30 października 2019r. Po wprowadzeniu sugerowanych przez ww. organ zmian, 

projekt uchwały został przesłany do SANEPID-u celem zaopiniowania. Uzyskana opinia jest 

pozytywna. Poniżej wprowadzone zmiany: 

 

 § 4. otrzymuje brzmienie: "§ 4. Obowiązek uprzątnięcia błota, śniegu i lodu oraz innych 

zanieczyszczeń z chodników położonych wzdłuż nieruchomości, właściciele 

nieruchomości realizują poprzez ich niezwłoczne usuwanie w sposób niepowodujący 

zakłóceń w ruchu pieszych lub pojazdów." 

 § 5. otrzymuje brzmienie: "§ 5. Mycie pojazdów samochodowych poza myjniami 

dozwolone jest wyłącznie na własnej posesji przy użyciu środków ulegających 

biodegradacji lub czystej wody bez detergentów w sposób nieuciążliwy dla mieszkańców 

lub użytkowników nieruchomości sąsiednich oraz w sposób uniemożliwiający 

zanieczyszczenie środowiska." 

 § 6. otrzymuje brzmienie: "§ 6. Naprawy pojazdów samochodowych poza warsztatami 

naprawczymi mogą być wykonywane w obrębie własnej nieruchomości pod warunkiem, że 

nie spowodują zanieczyszczenia wód lub gleby oraz uciążliwości dla mieszkańców 

sąsiednich nieruchomości." 

 § 16. otrzymuje brzmienie: " § 16. Posiadacz psa zobowiązany jest podczas wyprowadzania 

psa na spacer do spełniania warunku panowania nad zwierzęciem  

w stopniu gwarantującym bezpieczeństwo publiczne." 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 14 radnych 

Radny Stanisław Wegner z uwagi na problemy techniczne niezalogowany. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Jako kolejne zaopiniowano projekty uchwał dotyczące zbliżającego się sezonu 

turystycznego i organizacji kąpielisk na terenie gminy Więcbork. Projekty omówił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Radny Stanisław Wegner zalogowany – obecny 

a) uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork, 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, który 

obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon  

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk.  

Wniosek powinien zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek 

dotyczący kąpieliska złożył Urząd Miejski w Więcborku.  Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego 

przekazano do zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz 

właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi 

sanitarnemu. Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił do publicznej wiadomości projekt 

uchwały na stronie internetowej http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/projekt-uchwaly-w-

sprawie-okreslenia-wykazu-kapielisk-na-terenie-gminy-wiecbork-2/ oraz na tablicy ogłoszeń 

Urzędu Miejskiego w Więcborku. Do dnia 21 lutego 2020 r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

W roku 2020 określa się sezon kąpielowy na terenie Gminy Więcbork na okres od                  

27 czerwca 2020 r. do 31 sierpnia 2020r. 

Pytań nie było. 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy 

Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza.  

 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, określając 

sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli.  

Wniosek złożył Urząd Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie weekendów 

występuje zwiększona liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie uzasadniają 

tworzenia w tym miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową praktykę słusznym 

wydaje się utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/projekt-uchwaly-w-sprawie-okreslenia-wykazu-kapielisk-na-terenie-gminy-wiecbork-2/
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/projekt-uchwaly-w-sprawie-okreslenia-wykazu-kapielisk-na-terenie-gminy-wiecbork-2/
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Radny Janicki chciał wiedzieć, czy w Lubczy przy plaży stoi jeszcze budynek szopy.  

Zastępca Burmistrza powiedział, ze budynek owszem stoi, ale nad estetyką tego miejsca 

będzie pracował i zostanie zrobione wszystko, żeby miejsce wyglądało przyzwoicie. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych Jan Antczak prosił o skierowanie równiarki gminnej na drogę 

Runowską do Wituni. 

Radny Jacek Kabattek chciał wiedzieć, czy odbyły się już przetargi na tłuczeń, i czy drogi 

gminne w najbliższym czasie będą utwardzane. Pytał również na jakim etapie realizacji jest 

Projekt dotyczący zbiórki odpadów – folii po kiszonkach.  

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski odpowiedział, że jeżeli chodzi o materiały na 

drogi gminne, to obecnie analizowane są uchwały sołectw pod kątem zakupu konkretnego 

kruszywa /każde sołectwo ma inne wymogi/. W przypadku Zakrzewskiej osady plan wskazuje 

na zakup gruzu budowlanego ale na pewno Gmina zwróci się do Sołtysa,  

o umożliwienie położenia innego kruszywa na istniejące drogi gruzo-betonowe. Z tej 

nawierzchni wystają większe kamienie, co stanowi dużą uciążliwość. Jeżeli chodzi o zbiórkę 

folii, to Gmina czeka na decyzję Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Z informacji, 

jakie docierają do Gminy Więcbork wynika, że w najbliższym czasie powinna pojawić się do 

podpisania umowa. Po podpisaniu umowy rozpisany zostanie stosowny przetarg i nastąpi 

realizacja zadania. 

Radna Beata Lida  zapytała, czy Gmina Więcbork udostępniła listy wyborców. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że pismo, które wpłynęło z Poczty Polskiej w piątek 24 

kwietnia ma dziesięciodniowy termin na odpowiedź. Termin ten upływa właśnie w dniu 

posiedzenia Komisji. Odpowiedź Gminy Więcbork jest odmowna, podobnie jak większości 

samorządów w tym zakresie. Co więcej wszystkie opinie prawne, zarówno z kancelarii Prawnej 

obsługujące Gminę Więcbork, jak również z różnych kancelarii na terenie całej Polski, a także 

otrzymana dziś  opinia z biura analiz sejmowych, pozyskana poprzez Związek Miast Polskich, 

negatywnie wypowiadają się na temat możliwości przekazania zgodnie  

z litera prawa spisów wyborców Poczcie Polskiej. Zatem odpowiedź Gminy Więcbork jest 

negatywna. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 


